
P R O T O K Ó Ł  NR  XV/20 
Z OBRAD XV SESJI NADZWYCZAJNEJ  

RADY GMINY PŁASKA 
Z DNIA 29 PAŹDZIERIKA 2020 R. 

 
           Obrady XV nadzwyczajnej sesji, która odbyła się w trybie zdalnym, otworzyła o godz. 

14:06 Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Polkowska (obrady sesji odbyły się w sali 

konferencyjnej budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Płaskiej).  

Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska powitała wszystkich, po czym 

przekazała głos Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy – Tadeuszowi Wasilewskiemu, który w 

dalszej części poprowadził obrady. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tadeusz Wasilewski powitał Wójta Gminy 

Płaska – Wiesława Gołaszewskiego,  Sekretarza Gminy – Macieja Zdancewicza oraz 

Radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie                

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych (nieobecni P. Wydra, D. Kuźnicka, G. Demski, M. 

Juszkiewicz), co wobec ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż głosowanie odbędzie się 

imiennie, ze względu na prowadzenie sesji w trybie zdalnym. 

 

 

 Ad.2. 

            Następnie Wiceprzewodniczący przedstawił porządek obrad sesji, który  przedstawiał 

się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy z okresu międzysesyjnego. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych.  

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Płaska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Płaskiej poprzez likwidację jej Filii w Gruszkach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 



szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i w wyniku głosowania został jednomyślnie                 

11 głosami “za” zatwierdzony, po czym przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

Ad.3.  

 Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili żadnych uwag i został on przyjęty 

bez czytania 11 głosami “za”. 

 

 

Ad. 4.  

Wójt Gminy przedstawił informację z wykonywania uchwał Rady Gminy i z pracy w 

okresie międzysesyjnym. Omówił między innymi podjęte Zarządzenia w sprawach:  

 - powołania Zespołu zadaniowego do realizacji etapu I projektu" Konsultacje społeczne 

metodą na podniesienie jakości w obszarze planowania i zagospodarowania przestrzennego”, 

 - określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy, 

 - powołania koordynatora od spraw dostępności na terenie Gminy Płaska, 

 - zmian w budżecie Gminy Płaska na 2020 rok, 

 - powołania komisji do przeprowadzenia odbioru lokalu mieszkalnego, 

 - zmiany Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Płaska, 

 - podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji o wykonaniu budżetu Gminy 

Płaska za III kwartał 2020 rok, 

 - przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących opracowania projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 23 obszarów w miejscowości 

Płaska, 

 - przyjęcia projektów uchwał Rady Gminy, 

 - zmiany Regulaminu Pracy Urzędu Gminy Płaska. 

 

 

Ad. 5. 

Wójt Gminy przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych za 

poprzedni rok szkolny 2019/2020 informując radnych o wynikach egzaminów klas ósmych, 

zrealizowanych programach i działaniach edukacyjnych.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Radna Edyta Skubis poinformowała, iż w szkole sytuacja jest trudna. Związki zawodowe w 

Szkole Podstawowej w Płaskiej, zgodnie z prawem, nie wyraziły zgody na rezygnację z 

odpisu na fundusz socjalny. Natomiast w ramach oszczędności Uchwałą Rady Pedagogicznej 

nauczyciele zrezygnowali z dodatku motywacyjnego oraz nagród na Dzień Edukacji 

Narodowej. Jeśli radni chcą bliżej zapoznać się z sytuacją i funkcjonowaniem szkoły 

Dyrektor na wniosek pisemny udzieli informacji. W związku z panującą pandemią 



koronawirusa wielu nauczycieli choruje. Uczniowie klas I-III oraz 3,4, 5 i 6 -latki uczęszczają 

do szkoły stacjonarnie. Nauczyciele, którzy są obecni sprawują opiekę nad dziećmi. 

Uczniowie klas IV-VIII uczą się w trybie zdalnym. Nauczyciele pracują zdalnie na platformie 

Microsoft Teams. 

 Wójt Gminy zaznaczył, iż nie ma zastrzeżeń organizacyjnych do funkcjonowania 

szkoły. Uwagi pojawiły się do arkusza organizacyjnego. Zostaną one omówione i wyjaśnione 

po sesji. Nadmienił również, iż udało się odzyskać ZUS w szkole z trzech miesięcy tj. marzec, 

kwiecień, maj. W związku z powyższym sytuacja finansowa uległa poprawie. Obecne 

wykonanie budżetu szkoły jest prawidłowe. 

 

 

Ad. 6 i 7. 

- Radna Edyta Skubis, na prośbę mieszkańca wsi Mołowiste – Anny Raczkowskiej, zwróciła 

się z zapytaniem dotyczącym podjętej na poprzedniej sesji rady uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Płaska dla 8 obszarów w miejscowości Mołowiste w związku z nieuwzględnieniem w 

uchwale wniosku Pani Raczkowskiej. 

Wójt Gminy poinformował, iż Pani  Raczkowska kierowała w tej sprawie wiele pism, 

nie tylko do Urzędu Gminy, ale też innych instytucji. Pani Raczkowska uzyskała odpowiedź 

na zapytanie w formie pisemnej. Odpowiedź została sporządzona przy pomocy pani architekt 

zajmującej się planowaniem przestrzennym. Wniosek nie został uwzględniony, ponieważ 

zgodnie z obowiązującymi przepisami plan zagospodarowania przestrzennego w tym miejscu 

nie może zostać zmieniony. 

- Radna Edyta Skubis zwróciła się z zapytaniem dotyczącym odbioru odpadów 

wielkogabarytowych. Odpady nie zostały jeszcze odebrane w miejscowościach Rudawka, 

Gruszki i Płaska. 

Wójt Gminy poinformował, iż ze względu na dużą ilość wystawionych przez 

mieszkańców odpadów wielkogabarytowych, MPO odbiera je sukcesywnie.  

 

 

Ad. 8.  

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2020 rok, informując radnych, że zmiany dotyczą przeniesień 

dochodów między działami na kwotę 500 000,00 zł oraz przeniesień wydatków między 

działami na kwotę 85 000,00 zł. Budżet po dokonanych zmianach wynosi: dochody 14 205 

140,81 zł, w tym bieżące w wysokości 13 683 140,81 zł oraz majątkowe w wysokości 522 

000,00 zł. Wydatki ogółem 13 715 201,81 zł, w tym: bieżące w wysokości 13 061 151,81 zł 

oraz majątkowe w wysokości 654 050,00 zł. Nadwyżka budżetu w wysokości 489 939,00 zł. 

zostanie przeznaczona na spłatę rat kredytów. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2020 r., po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała XV/135/20 

została podjęta jednomyślnie 11 głosami „za”.   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 9.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Płaska. Poinformował, iż w gospodarce 

odpadami są koszty za odbiór nieczystości przez MPO oraz za odbiór na instalacji w 

Koszarówce. Na terenie gminy są nieruchomości dostarczające, zwłaszcza w okresie letnim, 

duże ilości odpadów, w związku z czym znacznie wzrosła ilość odpadów w porównaniu do 

roku ubiegłego. Ponadto wzrosły również koszty odbioru odpadów w Koszarówce. Powoduje 

to znaczny wzrost kosztów utrzymania systemu gospodarki odpadami. Przedłożony projekt 

uchwały wprowadza obowiązek oznakowania pojemników oraz worków poprzez 

umieszczenie na nich w widocznym miejscu kodu kreskowego o treści: "ZMIESZANE", 

"SEGREGACJA", "BIO" wydanego przez Urząd Gminy Płaska. Od stycznia 2021 roku 

mieszkańcy będą oddawać odpady oznaczone indywidualnymi etykietami z kodem 

kreskowym. Pojemniki czy worki bez oznaczenia nie będą odbierane. Urząd Gminy wyda 

etykiety na cały rok z góry. W przypadku wykorzystania otrzymanych etykiet, należy zwrócić 

się do Urzędu Gminy o wydanie dodatkowych. Osoby u których odbiór odpadów będzie 

znacznie wyższy w przeliczeniu do zadeklarowanych domowników będą monitorowane i 

poddane kontroli. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Płaska, a następnie radni 

przystąpili do głosowania, w wyniku którego 11 głosami „za” podjęli  uchwałę Nr 

XV/136/20. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 10.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Płaskiej poprzez likwidację jej Filii w Gruszkach. 

Poinformował, iż do Filii Szkoły Podstawowej nie uczęszczają od 2012 roku żadne dzieci 

oraz nie ma perspektyw na poprawę sytuacji demograficznej, w związku z czym organ 

prowadzący wszczął procedurę przekształcenia poprzez likwidację Filii w Gruszkach. 

W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Płaskiej poprzez 

likwidację jej Filii w Gruszkach, a następnie radni przystąpili do głosowania, w wyniku 

którego 11 głosami „za” podjęli  uchwałę Nr XV/137/20. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 11.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości. Poinformował, iż podczas remontu drogi w miejscowości Gruszki dyrekcja 

Zarządu Dróg Wojewódzkich ustaliła, iż przystanek autobusowy znajduje się na działce 

należącej do osoby prywatnej. W związku z czym prace związane z remontem przystanku 

zostały wstrzymane. Ponadto planowany jest remont linii wodociągowej, która będzie 

przebiegała przez ten teren. Uwzględniając powyższe nabycie nieruchomości przez gminę jest 

zasadne. Zakup działki nastąpi za niewielką opłatą w wysokości około 3-4 zł/m2. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, a następnie radni w 

wyniku głosowania 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XV/138/20 w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

  

Ad. 12. 

 Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska. 

Poinformował, iż wcześniejsza uchwała została podjęta w 2004 roku. W związku z czym w 

przedłożonym projekcie uchwały zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska zostały uaktualnione oraz dostosowane do 

obowiązujących przepisów. W uchwale został dodany rozdział 10 dotyczący zasad 

wynajmowania lokali, których najem jest związany ze stosunkiem pracy czyli, tzw. lokale 

służbowe. 

 W związku z brakiem uwag, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a 

radni w wyniku głosowania 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XV/139/20 w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 13. 

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. Poinformował, iż w projekcie uchwały zostały uaktualnione zasady 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze. Opieka 

sprawowana jest u osób starszych, chorych czy niepełnosprawnych wymagających opieki, 

zamieszkujących na terenie gminy, w zakresie określonym ustawą o pomocy społecznej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, a następnie radni w 

wyniku głosowania 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XV/140/20 w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 14. 

W ramach punktu "wolne wnioski" poruszono następujące sprawy: 

 - Wójt Gminy poinformował, iż został złożony w ramach naboru z PROW projekt na 

przebudowę stacji uzdatniania wody w Serskim Lesie, Płaskiej i Gruszkach. Cały projekt 

może wynieść nie więcej niż 4 mln. zł. W kolejnych latach inwestycja będzie realizowana w 



systemie projektuj - wybuduj. Zostanie sporządzana dokumentacja oraz pozwolenia na 

budowę. Prace budowlane i odwierty studni odbędą się w 2022 roku. W kolejnej fazie 

realizacji projektu do stacji w Płaskiej zostanie dołączona Strzelcowizna oraz planowane jest 

połączenie stacji w Serskim Lesie i Płaskiej, celem utrzymania właściwego ciśnienia, 

zapotrzebowania i odpowiedniej jakości wody w całej gminie.  

Wójt Gminy poinformował również, iż na wiosnę został złożony projekt na 

fotowoltaikę. W projekcie bierze udział 42 mieszkańców. Obecnie czekamy na rozpatrzenie 

projektu. Złożone zostały również wnioski na remont dróg w Strzelcowiźnie i 

Podmacharcach. W tym roku dofinansowany został także remont odcinka drogi Gruszki – 

Skieblewo w wysokości 100 tys. zł. 

 

 

Ad. 15. 

Wobec zrealizowania porządku obrad i braku dalszych głosów Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy – Tadeusz Wasilewski o godzinie 15:07 zamknął obrady XV nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy Płaska. 

 

 

Protokołowała:   

Monika Brzostowska 


